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1.  OPVOLGING VORIGE VERGADERING(EN) 

1.1.  Verslag 23 januari 2024 

Het verslag werd, na een aantal correcties, voor goedkeuring bezorgd aan de GROS-leden en 

werd intussen als goedgekeurd beschouwd aangezien er geen reacties meer kwamen. 

 

1.2.  Verslag 27 februari: overleg i.v.m. praktische afspraken activiteiten  

De GROS-leden ontvingen via Beatrijs (wegens verontschuldiging secretaris) een kort verslag 

van het ‘praktisch overleg’ van 27/02. Aangezien er slechts 4 leden aanwezig waren en er 

enkel een aantal afspraken gemaakt werden voor komende (intussen voorbije) activiteiten, 

hoeft dit verslag niet definitief goedgekeurd te worden en ook niet gepubliceerd op de 

gemeentelijke website. 

 

1.3.  Wijziging afspraken i.v.m. goedkeuring GROS-verslagen  

Tijdens het overleg van 27/02 kwam ook de procedure rond verslaggeving kort aan bod. Aan 

de GROS-leden wordt gevraagd om in de toekomst eventuele opmerkingen/suggesties en 

vragen voor aanpassing aan verslagen te bezorgen aan alle GROS-leden zodat iedereen 

hiervan op de hoogte is. De GROS-secretaris zal telkens ook ‘allen antwoorden’ zodat iedereen 

geïnformeerd wordt over waarom aanpassingen al dan niet doorgevoerd werden. 

Verder blijven de eerdere afspraken die voor alle adviesraden gemaakt werden tijdens het 

traject met de Wakkere Burger van toepassing zodat verslagen zo snel mogelijk voor   

goedkeuring bezorgd en ter kennisname van college en publicatie op de website gedeeld 

kunnen worden. 

 

2.  BUDGET SUBSIDIEREGLEMENT ONTWIKKELINGSSAMENWERKING 

2.1.  Advies i.v.m. GROS-toelage: stand van zaken 

Annelies geeft toelichting bij de bespreking die binnen het college gebeurde + het voorstel van 

antwoordbrief: college blijft bij het standpunt dat over de volledige legislatuur wel ‘de 0,7%-

doelstelling’ behaald zal worden en dat de toelage in 2024 blijft zoals nu voorzien is. Het 

college kan geen uitspraak doen over wat er in de volgende legislatuur zal gebeuren. Het 

college  bevestigde wel dat er ook in 2025 (laatste jaar van het algemeen meerjarenplan) 

opnieuw € 70.000 voorzien blijft. 

Annelies bevestigt ook dat er nog een antwoord komt op de vraag naar meer informatie over 

de beloofde besteding van € 6.500 aan Fairtrade aankopen. Annelies en Marijke leggen uit hoe 

die berekening gebeurd is en aan welke bedragen we gekomen zijn. In de totaliteit gaat het 

over iets meer dan € 13.500 waarvan de grootste kost de aankoop van koffie inhoudt.  

2.2.  Aanpassing subsidiereglement: stand van zaken 

Er was een verzoek tot bespreking van het voorstel van subsidiereglement tijdens een 

collegezitting in aanwezigheid van schepen Annelies. Door afwezigheid van de schepen werd 

het agendapunt enkele weken uitgesteld. Dit gebeurde uiteindelijk op 11 maart waarna het 

college besloot geen goedkeuring te geven aan het voorliggend voorstel waardoor dit ook niet 



ter goedkeuring van de gemeenteraad geagendeerd kan worden. Voornaamste reden om niet 

goed te keuren is de mening dat er een schending van het gelijkheidsbeginsel is voor al dan 

niet leden van de GROS (ander budget voor voorzien) wanneer er een aanvraag voor 

ondersteuning van verenigingen ingediend wordt. Het college vraagt de GROS om een nieuw 

voorstel hierrond. 

Binnen beleidsdomeinen in de cultuursfeer mag volgens het cultuurpact het lidmaatschap van 

een adviesraad geen voorwaarde zijn voor subsidiëring van verenigingen maar er kan wel een 

vorm van aanmoediging/impuls gegeven worden voor wie wel actief participeert. Omwille van 

respect voor het gelijkheidsbeginsel vraagt het college dit ook binnen het beleidsdomein 

ontwikkelingssamenwerking toe te passen en het verschil tussen beide subsidiebedragen 

minstens veel kleiner te maken.  

Bespreking GROS: 

Het gaat om een passage in de tekst die anders verwoordt wat eigenlijk tot nu ook gehanteerd 

werd: (lokale) organisaties die vertegenwoordigd zijn in de GROS krijgen meer (€4500) 

subsidie dan (lokale) organisaties zonder GROS-leden (€ 2000). Het college vindt dat het 

verschil tussen beide om die reden té groot is.  

Er zijn in elk geval nog een aantal gemeenten (waaronder Herent) die de lidmaatschapsregel 

ook hanteren om meer subsidie te geven aan bepaalde lokale verenigingen en andere 

organisaties. 

Suggestie om eventueel een aantal criteria op te nemen (naast deelname aan de GROS) die 

ervoor zorgen dat er een extra subsidie gegeven kan worden. 

Carmen bereidt een alternatief voorstel voor en stuurt het door naar iedereen voor 

goedkeuring -> uiterlijk bij het begin van de paasvakantie wordt het definitief voorstel van 

tekst bezorgd (aan Marijke die agendeert) voor het college (besluit in zitting van 8/4) zodat dit 

nog op de agenda van de gemeenteraad van april kan. 

 

3.  ERKENNING VERENIGINGEN DOMEIN ONTWIKKELINGSSAMENWERKING 

3.1.  Overzicht erkende verenigingen binnen het beleidsdomein 

ontwikkelingssamenwerking 

Momenteel wordt het overzicht van erkende Hoeilaartse verenigingen geactualiseerd (en in de 

toekomst waarschijnlijk gebundeld tot een ééngemaakte lijst). Binnen de dienst vrije tijd 

kwamen er veel vragen rond de erkenningen van de zogenoemde ‘GROS-verenigingen’ omdat 

vastgesteld werd dat er maar weinige de voorbije jaren effectief een erkenningsaanvraag 

deden (sinds de invoering van het erkenningsreglement voor verenigingen). Tot nu werden ze 

wel ‘beschouwd als erkend’ bij gebruik van infrastructuur en deelname aan activiteiten gezien 

de link met de GROS. Aangezien de toekenning van subsidie via de GROS geregeld wordt, 

werd er ook vanuit gegaan dat het subsidiereglement hiervoor rekening houdt met een 

onderscheid tussen steun aan erkende Hoeilaartse verenigingen en aan andere organisaties. 

Marijke ging op zoek in het archief naar eventuele andere erkenningen (dan die van Leef uit 

2018) maar voorlopig zonder resultaat. Om te vermijden dat organisaties in de toekomst hier 

of daar uit de boot zouden vallen om reden van niet-erkenning, wordt gevraagd dit in orde te 

brengen zodat er in de toekomst ook geen discussie over kan ontstaan. 

3.2.  Bespreking plan van aanpak erkenningsaanvragen met adviesvraag aan 

GROS 

De GROS-leden gaan akkoord met het voorstel van Marijke om via een algemene oproep alle 

betrokkenen de kans te geven een erkenningsaanvraag in te dienen. Alle aanvragen kunnen 

dan gebundeld in één punt voor advies op de agenda van de GROS komen en zo snel mogelijk 

erna voor goedkeuring erkenning voorgelegd worden aan het college.  



Alle informatie in verband met de erkenning van verenigingen in Hoeilaart is te vinden via: 

Erkenning van een vereniging | Gemeente Hoeilaart.   Het erkenningsreglement en aanvraagformulier 

is te vinden via: Aanvraag erkenning vereniging 2022.pdf (hoeilaart.be)  -   

Sjabloon reglement Erkenningsreglement verenigingen door de gemeente Hoeilaart_0.pdf 

 

Bij deze een warme oproep opdat verenigingen die momenteel niet erkend zijn, de aanvraag 

toch zeker doen zodat ze in de toekomst door hun erkenning een beroep kunnen (blijven) doen 

op een aantal ondersteuningsvormen die door het lokaal bestuur voorzien worden voor 

erkende verenigingen. 

 

Vraag:  

in hoever moet een vereniging erkend zijn in Hoeilaart om via de GROS een beroep te doen op 

subsidie? >> in principe is dit bepaald in het subsidiereglement dat van toepassing is. Het zou 

vreemd zijn dat een lokale vereniging niet erkend wordt in de gemeente en toch subsidie krijgt 

(tenzij het om specifieke organisaties gaat of het reglement rekening houdt met bepaalde 

omstandigheden).  

>> Na te kijken wat de huidige bepalingen zijn in het subsidiereglement dat GROS gebruikt. 

 

4.  LOKALE VERKIEZINGEN – MEMORANDUM GROS 

4.1.  Stand van zaken 

4.2.  Actie rond memorandum en verkiezingen?: bespreking 

Marijke stuurt de word-versie van het ontwerpdocument van Maurice door met vraag om 

dringend te reageren op de ontwerptekst. 

 

Carmen geeft nog mee dat de memoranda van de verschillende adviesraden opnieuw 

gepubliceerd worden op de gemeentelijke website + GROS-memorandum zal ook bezorgd 

worden aan de politieke partijen, vrijwilligers van Wereldwinkel,…  De huidige en nieuwe 

memoranda vind je hier: Memoranda adviesraden 2018 | Gemeente Hoeilaart en Memoranda 

adviesraden 2024 | Gemeente Hoeilaart 

 

Akkoord met voorstel om toch een juni-nummer van de Van Hier Tot Ginder te maken om het 

memorandum van GROS in de kijker te zetten: als er voldoende informatie voorhanden is om 

een volledig nummer te vullen, kan het memorandum op die manier extra in de verf gezet 

worden. Er is voldoende budget aangezien er tot nu nog maar weinig uitgaven waren. Dit zal 

verder besproken worden op de vergadering van 7 mei. 

 

5.  FINANCIËN 

5.1.  Financieel verslag 

De 1ste schijf van de gemeentelijke toelage is intussen gestort op rekening van de GROS – 

momenteel werd daarvan nog maar weinig uitgegeven aangezien het subsidiereglement nog 

niet goedgekeurd werd door de gemeenteraad. 

5.2.  Nieuwe steunaanvragen 2024 

5.2.1. Impore 

5.2.2. Leef 

5.2.3. Broederlijk Delen 

5.2.4. Cyclosporters voor Artsen zonder Grenzen  

Aangezien het nieuwe subsidiereglement nog niet goedgekeurd werd, werden de 

subsidieaanvragen niet besproken tijdens de vergadering. 

https://hoeilaart.be/erkenning-van-een-vereniging
https://hoeilaart.be/sites/default/files/Aanvraag%20erkenning%20vereniging%202022.pdf
https://hoeilaart.be/sites/default/files/Sjabloon%20reglement%20Erkenningsreglement%20verenigingen%20door%20de%20gemeente%20Hoeilaart_0.pdf
https://hoeilaart.be/memoranda-adviesraden-2018
https://hoeilaart.be/memoranda-adviesraden-2024
https://hoeilaart.be/memoranda-adviesraden-2024


Marijke stuurt wel het aangevulde (aanvraag voor 5.2.4. is intussen ingediend) document met 

alle aanvragen mee met het verslag van de vergadering. Zo gauw het kan, worden de 

aanvragen besproken >> opnieuw te agenderen volgende bijeenkomst. 

 

5.3.  Extra punt: vraag rond subsidie aan Viva Salud n.a.v. artikel op externe 

website.  

Toelichting: het college werd hierover geïnformeerd en bevraagd en vraagt op haar beurt aan 

de GROS verduidelijking rond de subsidie die vanuit Hoeilaart gegeven werd aan Viva Salud in 

de voorbije jaren.  

Tijdens de vergadering volgt uitgebreide discussie en wordt vooral betreurd dat de vraag er 

komt naar aanleiding van een bericht dat verscheen op die bewuste website. Uiteindelijk wordt 

besloten om vanuit de GROS een antwoord voor te bereiden dat argumenteert en duidt op 

welke manier subsidies toegekend worden aan organisaties, welke organisaties gesteund 

werden en worden en hoe ze gescreend worden, welke voorwaarden er zijn en wat zij doen,… 

Daarbij wordt zeker ook de ontgoocheling geduid omdat dergelijk artikel de basis vormde om 

de toekenning van subsidies aan organisaties en bij uitbreiding dus ook de behandeling van de 

aanvragen door de GROS in vraag te stellen. Carmen bereidt een argumentatie en voorstel van 

antwoord voor en bezorgt het via mail ter goedkeuring aan de GROS-leden. 

Er werd intussen al verder geïnformeerd naar bron en inhoud van het artikel en dit zowel 

vanuit de gemeentelijke administratie als door een aantal GROS-leden. Ook de 

vertegenwoordiger van Viva Salud nam al contact voor meer informatie. Viva Salud blijft 

bereid onze vragen te beantwoorden als er zijn en zal de GROS ook blijven informeren zoals 

dat tot nu gebeurde. Eén van de GROS-leden die er ook stage deed geeft extra uitleg bij de 

werking en bevestigt nog steeds regelmatig contact te hebben en info te krijgen over de 

werking. Vanuit GROS kunnen we alleen maar vaststellen dat de vertegenwoordigers van deze 

organisatie regelmatig een activiteit in Hoeilaart organiseren, dat het jaarverslag regelmatig 

wordt bezorgd, dat de vereniging aangesloten is bij de 11.11.11.-koepel en dat er steeds 

bijkomende informatie gegeven werd als daarom gevraagd wordt. De GROS-leden handelden 

en handelen steeds in eer en geweten en doen steeds onderzoek wanneer er nieuwe 

subsidieaanvragen bezorgd worden. Nieuwe organisaties komen zich ook steeds voorstellen en 

geven duiding bij hun werking.  

 

6.  HOEILAART, FAIRTRADE GEMEENTE 

6.1.  Evaluatie infomoment ‘van FairTrade Gemeente naar Faire Gemeente’ 

(18/03) 

Ondanks het feit dat er naar meer dan 80 mensen een uitnodiging gezonden werd via mail en 

dat dit initiatief ook via de gemeentelijke kanalen openbaar gemaakt werd, was er spijtig 

genoeg maar weinig externe opkomst en waren er ook maar 2 vertegenwoordigers (schepenen 

Pieter Muyldermans en Eva De Bleeker) van het lokaal bestuur en de administratie (enkel 

GROS-secretaris) aanwezig. Voor de aanwezigen (GROS-leden, veel vrijwilligers Wereldwinkel 

en één extern geïnteresseerde) werd het een boeiende uiteenzetting. 

Bleek nog maar eens uit de toelichting van de algemeen coördinator, Bianca Dewolf, dat 

werken aan een Faire Gemeente niet enkel zaak en taak is van vrijwilligers maar vooral ook 

van het lokaal bestuur en de diensten (is ook zeker niet enkel de taak van één medewerker). 

Samenwerken met en voor de verschillende partners en doelgroepen binnen de gemeente is 

de rode draad om dit engagement succesvol vorm te geven.  

Na afloop bood de GROS een drankje aan aan de aanwezigen. 

 



Meer info via: Eerlijke handel in Vlaamse gemeenten | FairTradeGemeente (fairtradegemeenten.be) – de 

gebruikte presentatie kan hopelijk later nog bezorgd worden. 

 

Bianca Dewolf deed ook een oproep om in te schrijven voor de nieuwsbrief – dat kan via 

FairTradeGemeente (list-manage.com)  

 

6.2.  Wereld FairTrade Dag op zaterdag 11 mei: activiteiten van de Wereldwinkel 

Het lokaal bestuur en GROS nemen dit jaar zelf geen initiatief (gezien de onderbemanning op 

dienst Vrije Tijd) om opnieuw een Faire Ronde te organiseren. 

 

Alternatief: De Wereldwinkel zet jaarlijks tijdens Wereld Fair Trade dag de deuren en het terras 

open en zou nu ook ganse dag een ‘Faire Ronde’-zoektocht organiseren waar iedereen vrij kan 

aan deelnemen. De Wereldwinkel zal instaan voor de organisatie (nog te melden aan Bianca 

Dewolf). Een vrijwilliger van de Wereldwinkel bereidt deze voor en zorgt voor een traject  

langs onder meer de B&B in Groenendaal waar binnenkort een ‘buurderij’ (Boeren & Buren 

(boerenenburen.be)) start. Tegen die tijd kan dit een partner worden van FT-Gemeente, dit is 

ook een voorwaarde om opgenomen te worden bij de organisatie van een Faire Ronde. Ook 

aan de Bib-boekenkastjes waar boeken geruild kunnen worden zal gestopt worden. 

 

De winnaar van de zoektocht wordt bekend gemaakt worden tijdens het Wereldwinkel-ontbijt 

op 26 mei. 

 

Suggestie om de zoektocht ook in de zomer te herhalen als dat nog kan. Idee is om op elke 

locatie zowel een vraag voor kinderen als voor volwassenen te voorzien > dit kan een leuke 

vakantieactiviteit zijn met vertrek in de Wereldwinkel. 

 

Beatrijs geeft nog mee dat tijdens die dag vooral de Palestijnse producten van de Wereldwinkel 

onder de aandacht gebracht zullen worden. Om 11 uur wordt een receptie georganiseerd door 

de GROS. Hoeilaart is immers van plan volop de kaart van FairTradeGemeente te blijven trekken. 

Een afvaardiging van het Palestijnse Consulaat in België zal aanwezig zijn.  

 

7.  INITIATIEVEN  

7.1.  Terugblik…: 

7.1.1. ‘Iedereen Felix’ in het GC Felix Sohie op zaterdag 2 maart  

Een aantal verenigingen die actief zijn rond ontwikkelingssamenwerking waren die dag ook 

actief aanwezig (o.a. workshop van Ray of Love, baruitbating door vrijwilligers van de 

Wereldwinkel).  

De dag was zeker goedgevuld maar het is niet helemaal duidelijk of het doel ervan bereikt 

werd (nieuwe mensen aantrekken voor cultuurparticipatie). 

Evaluatie: niet altijd helemaal duidelijk wat er waar op het programma stond – Wereldwinkel 

had pannenkoeken voorzien in de cafetaria maar die bleken in een lokaal ook gratis 

aangeboden te worden door een vereniging (prijslijsten niet duidelijk en onvolledig). Graag in 

de toekomst over dergelijke dingen betere afspraken maken. 

 

7.1.2. Duurzame Doendersdag op zaterdag 9 maart 

Weinig opkomst in de loop van de voormiddag. Wel redelijk wat deelnemers voor repaircafé en 

fashion swap maar blijkbaar weinig interesse voor het info-aanbod dat er was.  

Evaluatie:  

• Is dit concept aan vernieuwing toe? > een vraag die GROS zich 2 jaar geleden al stelde 

– het werd pas laat duidelijk dat er een lente-editie georganiseerd zou worden. 

https://fairtradegemeenten.be/
https://fairtradegemeenten.us3.list-manage.com/subscribe?u=e34b726746c615658d926c900&id=cdde75291e
https://boerenenburen.be/nl-BE
https://boerenenburen.be/nl-BE


• Namiddag: geen deelnemers voor workshops kinderen (ook vorige keer was het 

moeilijk om een groepje samen te stellen) – begeleiders kregen fles wijn (budget 

GROS) 

• Film: mooi! - 15 deelnemers waarvan merendeel van Wereldwinkel– wel nog wat 

drankverkoop 

o € 57.35 opbrengst (waarvan deeltje gebruikt voor betaling drankjes infomoment 

faire gemeente). Beatrijs zal 40,30 euro via haar rekening storten op de GROS-

rekening. 

 

In principe is er op 5 oktober de jaarlijkse Duurzame Doendersdag (DDD) gepland: datum is in 

elk geval al hele tijd geleden gereserveerd in het GC Felix Sohie > momenteel niet duidelijk 

wie initiatief zal nemen en wat er eventueel op het programma kan staan – rol van de GROS?  

>> zou kunnen in teken staan van eerlijke handel omdat 5 oktober in de Week van de 

Fair Trade valt – Aletha bevraagt in andere gemeente waar soortgelijk initiatief 

georganiseerd wordt 

>> Marijke vraagt na bij collega’s van klimaat en milieu wat de plannen zijn rond de 

Duurzame Doendersdag – Beatrijs heeft dit ook al aangegeven tijdens de vergadering 

ter voorbereiding van de voorbije DDD.  

 

Carmen neemt agendapunt mee naar het interradenoverleg waar voorstel besproken kan 

worden. 

 

7.2.  Planning 2024: eigen aanbod GROS + initiatieven waar GROS aan meewerkt 

in 2024 

7.2.1. Suggesties voordracht – film + planning  

Tijdens de GROS van januari was afgesproken dat er voorstellen rond GROS-initiatieven voor 

2024 bezorgd konden worden via Marijke. Tot op heden kwamen er geen concrete voorstellen. 

De GROS werkte ondertussen actief mee aan de Duurzame Doendersdag op 9 maart. 

• Zie hoger: Duurzame Doendersdag op 5/10 rond eerlijke handel kan een activiteit zijn 

waar GROS aan meewerkt of zelf initiatief voor kan nemen. 

 

Aletha bevraagt nog wanneer ze vrijwilligers kan inzetten voor organisatie van een LEEF-

activiteit in 2024. Mogelijks kan dit samen met een GROS-activiteit ingepland worden. 

 

8.  COMMUNICATIE GROS 

8.1.  Van Hier Tot Ginder: bespreking juni- of oktobernummer 

Bij de budgetbespreking was gesteld dat er geen juni-nummer meer gemaakt zou worden. 

Gezien de keuze om het GROS-memorandum extra in de kijker te zetten, wordt beslist dit jaar 

toch een extra editie te voorzien. Informatie mag bezorgd worden.  

 

Aletha zal informatie bezorgen over activiteiten die doorgegaan zijn in Liberia. De 

Wereldwinkel zal de 4e pagina zoals gewoonlijk verzorgen. 

 

8.2.  Website – flyer: stand van zaken aanpassingen  

Agendapunt kwam niet aan bod tijdens de vergadering. 

Marijke ontving ook geen vragen of suggesties voor aanpassing van de website en zoekt zelf 

uit wat er extra verwijderd (of tijdelijk onzichtbaar) moet worden. Gedateerde informatie moet 

dringend verdwijnen – GROS-ledeninformatie moet geactualiseerd worden. 

 

9.  VARIA  

• Dringend info aanreiken (voor 10 april) voor opmaak werkingsverslagen voorbije jaren. 



• Milan maakt reclame en nodigt uit om volgende week dinsdag 26/3 van 15u tot 16u 

langs te gaan in het GC Felix Sohie: toonmoment rond projectwerking ecologie van de 

leerlingen van VONK! die al een aantal weken hiermee aan de slag zijn. De 

tentoonstelling van de werkjes blijft staan in de serre van het GC tot zondag. 

• Event bij Desbeck in mei: zaterdag 4 mei is festivaldag – vrijdag 3 mei zullen een 

aantal gidsen rondleidingen geven in het gebouw, op dat moment zal er fairtrade koffie 

aangeboden worden aan de deelnemers die inschrijvingsgeld betalen. 

• Op 3 mei is er in het GC waarschijnlijk een activiteit waarvan de opbrengst naar Gaza 

gaat. Meer info volgt. 

PLANNING GROS-BIJEENKOMSTEN 2024: 

• Dinsdag 07/05 – lokaal Bakenbos 

• Dinsdag 18/06 – lokaal Sloesveld ‘t Roth 


